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Duurzame chocoladeproductie  -  Stimuli

FairTrade Belgium brengt positief nieuws over fairtradeproducten: de wereldwijde 
verkoop van fairtradeproducten steeg in 2017 met 10% ten opzichte van 2016. Vooral bij 
cacaoproducten is deze stijging duidelijk (+45%). In 2016 werd er zelfs een 
recordhoeveelheid van meer dan 136.000 ton fairtradecacao ingekocht. Tien jaar geleden 
kocht amper 24% van de Belgische gezinnen fairtradeproducten. Nu is dat 69%. 

Consumenten, producenten en retailers zetten steeds meer in op duurzame producten. 
Toch is er nog veel werk. De producten op basis van eerlijke cacao behalen amper 1% 
marktaandeel in ons land. Bovendien stagneert stilaan het aantal Belgen dat voor 
FairTrade kiest. Althans volgens het Trade for Development Centre. Hun cijfers tonen aan 
dat het gemiddelde bedrag dat Belgen jaarlijks aan FairTrade spenderen elk jaar 
toeneemt met 1,5 - 2 euro. In 2017 kochten we echter slechts voor 14,77 euro aan 
FairTrade, terwijl we het jaar daarvoor reeds 14,30 euro uitgaven aan eerlijke producten. 
Volgens de studie zou niet alleen het aantal mensen dat de producten koopt stagneren, 
maar ook de frequentie waarmee ze dat doen. De hogere prijs van eerlijke producten 
speelt daarbij een belangrijke rol. Nochtans is die hogere, eerlijkere prijs de enige manier 
om de cacaotelers een leefbaar loon te geven. De meerderheid van de cacaoboeren in 
West-Afrika, waar wereldwijd de cacaoproductie het grootst is, leeft immers nog in 
extreme armoede. Die omstandigheden werken kinderarbeid en ontbossing in de hand. 
Net daarom wil FairTrade Belgium tijdens de Week van de FairTrade, die dit jaar de 
cacao-industrie centraal stelt, inzetten op een eerlijkere prijs voor elke cacaoteler. Het 
gemiddelde dagloon van een cacaoproducent in West-Afrika bedraagt 0,67 eurocent. Met 
de vraag: hoe lang werk jij voor 67 cent? willen ze het taboe van een hogere, eerlijkere 
prijs voor cacaoproducten doorbreken en op tafel leggen. 

In mijn schriftelijke vraag nr. 247 van 8 mei 2018 kaartte ik de problemen in de cacao-
industrie reeds aan. Vlaanderen staat aan de top van de chocoladesector. Het is zonde 
dat sommige van onze producten, die toeristen naar hier halen, gelinkt kunnen worden 
aan mensonwaardige omstandigheden en kinderarbeid. 

De minister-president schenkt persoonlijk veel aandacht aan MVO (maatschappelijk 
verantwoord ondernemen). Hij gaf aan de problematiek inzake ethisch en duurzaam 
produceren in alle sectoren te willen aanpakken. De cacao-industrie is namelijk niet de 
enige sector met problemen. Zo ondernamen we in 2015 reeds stappen voor een 
duurzame mode-industrie. Meer specifiek wil de minister-president een colloquium 
organiseren over innovatieve technologieën die transparantie kunnen brengen over 



mensenrechten en duurzaamheid bij Vlaamse bedrijven en hun toeleveringsketens. En dit 
in diverse sectoren. 

1. Hoe evalueert de minister-president de cijfers uit de rapporten van FairTrade 
Belgium en het Trade for Development Centre? 

2. FairTrade Belgium roept op om een eerlijkere en dus hogere prijs voor 
cacaoproducten bespreekbaar te maken in de sector. 

a) Hoe staat de minister-president tegenover deze oproep?

b) Op welke manier kan men volgens hem werk maken van dit voorstel? 

3. a) Heeft de minister-president reeds meer informatie over het voorgestelde 
colloquium?

b) Denkt de minister-president, zoals bij de mode-industrie, ook aan QR-codes, 
apps en AI (artificiële intelligentie) om een ethische en duurzame cacao-industrie 
te bewerkstelligen? 
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1. Enerzijds zie ik een positieve trend: de wereldwijde verkoop van fairtradeproducten is 
sterk gestegen. Anderzijds zie ik een uitdaging: het marktaandeel van 
fairtradeproducten blijft laag en het aantal consumenten dat voor fairtrade kiest 
stagneert.

 
2. a) De bevordering van het recht op behoorlijke arbeidsomstandigheden is één van de 

prioritaire mensenrechtenthema’s in het Vlaams buitenlands beleid. Een eerlijke 
prijs is daar vanzelfsprekend een onderdeel van.

b) Ik heb mijn administratie opdracht gegeven de aanpak hiervan te onderzoeken. 

3. a) Ik organiseer met de SERV op 26 november 2018 het colloquium ‘Transparantie in 
de toeleveringsketen via innovatieve technologieën’. Er zullen sprekers en 
panelleden zijn uit het bedrijfsleven, de academische wereld, de overheid en het 
maatschappelijk middenveld. Ik ben verheugd dat de heer Louis Roy van Optel 
Group uit Canada aanwezig zal zijn om zijn ervaringen met innovatieve 
technologieën toe te lichten. Meer informatie over het programma en de sprekers 
is hier beschikbaar.

b) De bedoeling van het colloquium is precies om de mogelijkheden van innovatieve 
technologieën te verkennen om transparantie in de toeleveringsketen te 
bewerkstelligen. Op het colloquium zal hierover een panelgesprek gevoerd worden 
met vertegenwoordigers van enkele economische sectoren, waaronder de 
chocoladesector (het bedrijf Barry Callebaut). Ik kijk met aandacht uit naar hun 
ervaringen op dat vlak.

https://www.fdfa.be/nl/transparantie-in-de-toeleveringsketen-via-innovatieve-technologie%C3%ABn

